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Oltási akciónapok 
Mezőkövesden

A koronavírus-járvány immár két éve befolyásolja életünket, mindennapjainkat.
A megelőzés, védekezés, az oltakozás életbe vágó fontosságú, melyet az egész-
ségügyi szakemberek határozottan és egybehangzóan támogatnak, javasolnak.

A leghatékonyabb módszer, hogy kisebb eséllyel fertőződjünk meg,
az oltás: a januárra hirdetett oltási akciónapok is segítenek a védekezésben.

2021 januárja óta a 2. számú mezőkövesdi háziorvosi körzetben a regisztráltak 97%-a kapta meg az 
alapimmunitás két vakcináját vagy a rendelőben, vagy (szervezetten) oltóponton. 

– Azt észleltük, hogy míg a pandémia elején az íz- és szagvesztés, elesettség, száraz köhögés, mellkasi 
fájdalom és nehézlégzés, a láz jelentette a betegség elsődleges gyanúját, a napjainkban terjedő omikron 
változatnál a nagy fáradtságérzés, izomfájdalom, levertség és fejfájás áll a panaszok előterében – mondta 
el dr. Kozma Richárd családorvos. A címzetes főorvos kiemelte, az oltás hatásaként vagy nem jelent-
keznek a betegség tünetei, vagy ha elkapjuk is esetleg a koronavírus által okozott kórt, azok enyhébb 
tünetekkel zajlanak le, megakadályozva a súlyos, gyakran életveszélyes szövődmények kialakulását. 

– Saját tapasztalatra alapozva elmondhatom, hogy a mi praxisunkban a delta variánssal már valóban 
az oltatlanok hullámát éljük. Novemberben és decemberben közel 200 páciensünk fordult hozzánk ko-
ronavírusra utaló tünetekkel. A letesztelt betegek 96,5%-a lett pozitív. A megfertőződöttek 84%-a oltatlan 
volt! Az oltatlanok közül 4 páciensünk került kórházba, ketten sajnos életüket is vesztették ott. A legalább 
2 oltásban részesült pácienseink (16%) viszonylag gyengébb tünetekkel otthon gyógyultak. A 3 oltást 
kapott pácienseink közül mindössze két fő, egy házaspár lett pozitív, de szerencsére enyhébb tünetekkel 
otthonukban már meggyógyultak – mondta el a 2. körzet háziorvosa. 

AKCIÓNAPOK Miniszteri rendelet és országos tisztifőorvosi utasítás szerint minden háziorvosi praxisnak 
tartani kell januárban legalább egy választott péntek délutáni és szombati oltási akciónapot. Ez alatt a 
praxisokhoz tartozó páciensek, akár előzetes regisztráció nélkül is, megkaphatják az oltásaikat. 

– Összességében elmondhatom, hogy a január 7-én és 8-án praxisunkban sikeresen lebonyolítot-
tuk az előírt akciónapokat. A másfél napos oltási időszakra 48 fő jelentkezett a rendelőnkbe oltásra. 
Azok közül, akik január 5-ig jelezték szándékukat, 45 fő oltása történt meg nálunk. 2 fő második, 43 
fő harmadik oltását kaphatta meg a Gyula utcai rendelőben. 2 fő kérte első oltását, ők a rendelőinté-
zetben velünk párhuzamosan nyitva lévő oltóponton vették fel a vakcinájukat. 3 főt az oltóanyag-fel-
használási racionalizáció miatt szintén a rendelőintézetbe irányítottunk, ahol még aznap felvehették 
a 3. oltásukat – emelte ki dr. Kozma Richárd. 

A háziorvosok mellett Mezőkövesd Város Önkormányzatának Rendelőintézetében is tartottak és tarta-
nak oltási napokat. Az intézményben decemberben egy egész héten keresztül lehetett kérni a védőoltást. 

– Az öt nap alatt 916 főt oltottunk be. Ebből az első oltást 149 fő, a másodikat 28 fő, míg a harmadikat 739 fő 
vette fel. Életkorilag összességében egyenlő arányban kérték a vakcinát a fiatal, a közép-, illetve az idősebb 
korosztály tagjai. Összességében az akcióhetet nagyon sikeresnek értékelem, mind a megjelenők létszámát, 
mind a kollégák munkáját illetően. Kiemelkedő teljesítést nyújtottak mindamellett, hogy a szakrendelések is 
zavartalanul folytak – foglalta össze a decemberi akcióhét eredményeit dr. Tóth József orvos-igazgató. 

A Rendelőintézetben egész januárban minden héten heti három napon (csütörtök és pénteki napokon 
14 és 18 óra között, szombatonként pedig 10 és 18 óra között) is lehetőség van a vakcina felvételére. 

– A januári akciónapok miatt szakrendelés egyáltalán nem marad el. A csütörtöki napon mindösszesen 
a tüdőszűrés tart rövidebb ideig, 13.45-ig, mert az oltópont is ebben az épületrészben működik 14 órától. 
Kiváló csapatmunka és szervezés áll emögött. Továbbra is 4 fajta – a Pfizer, Sinopharm, Moderna és Jans-
sen – oltóanyaggal fogunk dolgozni. Január első hetében is nagy volt az érdeklődés. Január 6–8. között, 
a három nap alatt 218 főt oltottunk be. Az első oltást 30 főnek, a másodikat 31 főnek, míg a harmadik 
vakcinát 157 főnek adtuk be – mondta el dr. Tóth József. 

Az orvos-igazgató arról is tájékoztatott, hogy az 5–11 éves gyermekek, illetve a 12–17 évesek részére is 
biztosítják az oltás felvételét, de erre kimondottan csak regisztráció útján lehet jelentkezni. Januárban 
az 5–11 éveseknek szerda, illetve péntek a kijelölt nap. A 12–17 évesek részére is regisztráció szükséges, 
számukra a pénteki napokra van megnyitva az időpontfoglalás. hmzs
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Kétezer-huszonegy
záró ülése

Megújul a Bazsarózsa Tagóvoda (képünkön) melegí-
tőkonyhája, megépül az Összetartozás és a magyar 

feltámadás emlékmű városunkban – derült ki
az év utolsó, december 15-ei testületi ülésén.

Dr. Fekete Zoltán az ülés elején elmondta, 
ezúttal a polgármesteri tájékoztató elmarad 
a napirendi pontok tárgyalása előtt, hiszen a 
közelmúltban megtartott közmeghallgatáson 
(tudósításunkat az 5-7. oldalakon olvashatják) 
beszámolt a várost érintő eseményekről, beru-
házásokról. Azt azonban az ülésen is elmondta, 
hogy a Tüdőgondozó épülete belülről megújul a 
jövőben. Nemrég értesítették az önkormányzatot, 
hogy egy 2017-ben beadott EFOP-pályázatot 
mintegy 200 millió forinttal támogatnak, melynek 
keretében megvalósul az épület belső felújítása, 
valamint új orvosi eszközöket is vásárolnak.

FEJLESZTÉSEK Az ülésen döntés született az 
Összetartozás és a magyar feltámadás emlékmű 
kivitelezőjéről is. Az emlékmű – melynek alapkövét 
2021. június 4-én helyezték el a Rendezvényköz-
pont és a Tüdőgondozó épülete közötti területen 
– megépítéséhez egyedi támogatási kérelmet 
nyújtott be az önkormányzat dr. Semjén Zsolt mi-
niszterelnök-helyetteshez. Az Emberi Erőforrások 
Minisztériumából pozitív választ kapott az önkor-
mányzat: 12 millió forint támogatást ítélt meg prof. 
dr. Kásler Miklós miniszter az emlékmű létrehozá-
sához a Nemzeti Kulturális Alap 2021. évi miniszteri 
kerete terhére. A városatyák a munkával az Új 
Dacit-Kő Kft.-t bízták meg, a kivitelezés összege 
12.850.000 Ft+ÁFA, az emlékmű elhelyezését és 
az összeállítás költségeit pedig az önkormányzat 
biztosítja. Az önkormányzat 2019-ben pályázatot 
nyújtott be a Mezőkövesdi Óvoda-Bölcsőde és 
Élelmezési Központ Bazsarózsa Tagóvoda melegí-
tőkonyhájának felújítására, melyet támogatásban 
részesítettek. Az ülésen a kivitelezési munkákkal a 
Szilvási Építő Kft.-t bízták meg, a bruttó 32.491.042 
forint támogatáshoz további bruttó 11.737.288 forint 
önerőt biztosít az önkormányzat. A szükséges 
eszközök beszerzésére a pályázatban rendelkezés-
re álló bruttó 4.490.447 forint támogatáshoz bruttó 
5.011.868 forint saját erőt biztosít az önkormányzat. 
A beruházás összköltsége bruttó 54.848.245 forint, 
ebből a támogatás összege bruttó 37.819.689 forint, 
melyhez saját forrásként bruttó 17.028.556 forintot 
biztosít az önkormányzat. A városatyák kiválasz-

tották az „Ipari park fejlesztése és új iparterületek 
kialakítása Mezőkövesden 3. ütem” című projekt 
műszaki ellenőrét is, a feladatok lebonyolításával 
az Ojamax Hungary Kft.-t bízták meg.

DÖNTÉSEK A városatyák megtárgyalták a Mező-
kövesdi Kézilabda Club támogatási kérelmét és 10 
millió forint pótelőirányzatot biztosítanak a klub 
utánpótlás-programjának megvalósítására, valamint 
játékosok leigazolására. A testület a Szent László 
Egyházközség támogatási kérelmét is tárgyalta és 
5 millió forintot biztosít a temetőben lévő utak és 
a parkoló felújításához. A képviselők jóváhagyták 
az önkormányzat 2022. évi belső ellenőrzési tervét, 
valamint elfogadták a testület 2022. évi munkater-
vét is az ülésen. A terv bővülhet az év folyamán az 
aktuálissá váló témákkal. A testület módosította 
az önkormányzat 2021. évi költségvetéséről szóló 
rendeletet, valamint az önkormányzat előző évi 
közbeszerzési tervének aktualizálását követően elfo-
gadta a módosított tervet is. Az ülésen a képviselők 
tudomásul vették a város egészségügyi alapellátá-
sának és szakellátásának helyzetéről szóló tájékoz-
tatót, egyben a polgármester köszönetet mondott 
a testület nevében valamennyi egészségügyben 
dolgozónak az elmúlt, embert próbáló időszakban 

végzett lelkiismeretes munkájáért. A dokumentum-
ban a háziorvosi, házi gyermekorvosi, a fogorvosi, 
ügyeleti, védőnői és iskola-egészségügyi ellátásról, 
a végzett feladatokról számolnak be az érintett 
területek szakemberei a 2020. évre vonatkozóan. 
Az alapellátásban jelenleg 7 területi ellátással 
rendelkező felnőtt háziorvos és 3 területi ellátási 
kötelezettség nélkül dolgozó háziorvos, valamint 
2 területi ellátással rendelkező gyermek háziorvos 
és 4 vállalkozó fogorvos dolgozik. Az egészségügyi 
szakellátásról dr. Tóth József, a Mezőkövesd Városi 
Önkormányzat Rendelőintézetének orvos-igazgatója 
készített tájékoztatót. A testület meghosszabbította 
az önkormányzat és a Mezőkövesdi VG Nonprofit 
Zrt. között meglévő szolgáltatási szerződéseket 
2022. december 31-ig. A szerződésekben megha-
tározott szolgáltatási díjak mértékét 2022. július 
elsejétől fogják felülvizsgálni. A testület jóváhagyta 
és támogatta a 2022. évi startmunka közfoglalkoz-
tatási – a Belügyminisztérium által meghirdetett – 
programok benyújtását. Az önkormányzat az elmúlt 
évekhez hasonlóan három pillér – szociális, illetve 
mezőgazdasági jellegű, valamint a helyi sajátossá-
gokra épülő közfoglalkoztatás – keretében összesen 
39 főt szeretne foglalkoztatni, a tervek szerint 2022. 
március 1-től 2023. február 28-ig. Dori Anett

Megújult a Mindszenty utca
December közepén elkészült a Mindszenty József utca felújítása. A beruházás keretében 

a Mátyás király út és a Varjú utca közötti szakaszon 351 m hosszúságban burkolatfelújítási 
munkákat végeztek. A mintegy bruttó 42 millió Ft értékű projekt a 2021. évi Önkormányzati 
feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt pályázatnak köszönhetően valósult 
meg, melyre városunk önkormányzata sikeres pályázatot nyújtott be. B. K.
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Tájékoztató eredményekről, tervekről

Összesen hét, városunk fejlődését, szépülé-
sét elősegítő beruházás valósult meg 

2021-ben és jelenleg is zajlik több projekt 
kivitelezése Mezőkövesden, európai 

uniós és hazai források segítségével az 
önkormányzat sikeres pályázatainak 

köszönhetően – derült ki dr. Fekete Zoltán 
polgármester tájékoztatójából az előző évi 

közmeghallgatáson december 9-én.

A fórumon az önkormányzat elmúlt éves munká-
járól és további tervekről, illetve a városunkat érintő 
legfontosabb számadatokról is hallhattunk részletes 
beszámolót, emellett a lakosság részéről felmerülő 
kérdéseket, javaslatokat is meghallgatta a városve-
zetés a Rendezvényközpontban.

SZÁMOK Dr. Fekete Zoltán tájékoztatója elején 
Mezőkövesd népességi adatairól számolt be. Telepü-
lésünkön 16.135 fő él, a közmeghallgatás napjáig 121 
gyermek (lány 55, fiú 66) született, 166-an hunytak el, 
142 pár fogadott örök hűséget egymásnak, míg 2020-
ban ez a szám 120 volt. A tájékoztatóban részletezte 
az építéshatóság által 2021-ben kiadott engedélyeket: 
26 új szálláshelyet jelentettek be, 42-t átminősítettek, 
míg 18 megszűnt, továbbá egy rendezvénytartási-
engedély-kérelem érkezett. A városban 35 új üzletet 
jelentettek be, 34 esetben módosult a tevékenységi 
kör, míg 29 üzlet megszűnt, valamint 8 új ipartelepet 
is bejelentettek, továbbá négy helyen szüntettek 
meg ipari tevékenységet. Elmondta, a 2021-ben 
indult közigazgatási eljárások eredményeképpen 36 
esetben szabtak ki közigazgatási bírságot, 3.320.000 
forint összegben. Továbbá 6 birtokvédelmi tárgyú 
kérelem érkezett a hivatalhoz, 3 esetben a hatóság 
helyt adott a kérelemnek, 3 esetben pedig elutasí-
totta, a bírósági felülvizsgálatot pedig egy határozat 
esetében kérték. 2021-ben az átfogó ellenőrzés ke-
retében az illegálisan elhelyezett és tárolt hulladék, 
a közterületre kihajló faágak, magánterületek előtti 
közterületek tisztán tartásának, valamint a magán-
területek gyommentesítésének vizsgálata történt 

a Gergely, Lehel, Varga Pál, György, Salamon, Klára, 
Bem Apó utcákban, a Lajos közben, valamint a Hoór 
közben. Az ellenőrzéseket követően 93 esetben in-
dult közigazgatási eljárás. 2021-ben szeptemberben, 
októberben és novemberben is folytak utóelle-
nőrzések, ahol szükséges volt, ismételt eljárások 
keretében közigazgatási bírságokat szabtak ki.

TÁMOGATÁSOK A polgármester hangsúlyozta, 
kiemelt figyelmet fordítanak az idős, beteg és 
rászoruló lakosokra, valamint a gyermekekre és a 
felsőfokú tanulmányaikat végző diákokra. Mindemel-
lett fontosnak tartják, hogy minél több mezőkövesdi 
fiatal helyben telepedjen le, ezért városunkban 
lehetőség van az első lakáshoz jutók támogatására 
is. Idén a Zsóry Gyógy- és Strandfürdőbe történő 
belépéshez összesen 6.970.656 forintnyi támoga-
tást biztosított az önkormányzat 1891 fő – 260 fő 
Mezőkövesden lakóhellyel rendelkező és 1631 fő 
nyugdíjas – részére. 21 esetben állapított meg tele-
pülési (lakhatási) támogatást és 2021. október 31-ig 
összesen 573 ezer forintot fizetett ki az önkormány-
zat. A támogatás összege havonta 3 ezer forint/fő 
és egyéves időtartamra állapítják meg. A rendkívüli 
települési támogatást 2021. október 31-ig 137 esetben 
ítélték meg. Az önkormányzat 20 fő részére 2.456.748 
forint összegben biztosított köztemetést. Október 
31-ig 1530 esetben vállalta át az önkormányzat a 62. 
életévét betöltött személyek szemétszállítási díját, 
amely összesen 25.137.900 forint kiadást jelentett. 
2020-ban továbbá bevezették a díjmentes parkolási 
lehetőséget a város közigazgatási területén bejelen-
tett lakóhellyel, érvényes lakcímkártyával rendelkező 
természetes személyek részére, a saját tulajdonú, 
illetve üzemben tartású személygépjárművükre vo-
natkozóan, melyet 2021. október 31-ig 1130 fő igényelt. 
Az önkormányzat minden évben csatlakozik a Bursa 
Hungarica Ösztöndíj pályázathoz, 82 fő részesült 
„A” típusú támogatásban, ennek összege 4.100.000 
forint. Rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 
10.31-ig 206 család, összesen 448 gyermek részesült, 
továbbá a Mezőkövesden lakóhellyel rendelkező 
1535 hallgató részére, 15.350.000 forint összegben 
(10.000.-forint/fő) tanszertámogatást osztottak ki. 

Október 31-ig 10 kérelmező részesült lakáscélú támo-
gatásban – melyből 9 esetben a CSOK-ot kiegészítő 
lakáscélú támogatást igényelték –, a támogatást 
mind a 10 esetben lakásvásárlásra állapították meg 
összesen 7 millió forint összegben.

EGÉSZSÉGÜGY A polgármester hangsúlyozta, váro-
sunkban az egészségügyi alapellátás teljes körűen 
és folyamatosan magas színvonalon biztosított. Dr. 
Dunai Kovács Éva gyermekorvos befejezte házi-
orvosi tevékenységét, a testület döntése alapján 
2019. október elsejétől dr. Nyéki Gabriella látja el 
a III. számú házi gyermekorvosi körzet feladatait 
tartós helyettesítéssel. Dr. Fekete Zoltán beszámolt 
a koronavírus terjedésének megelőzése érdekében 
tett intézkedésekről, elmondta, az intézményekben 
még nagyobb figyelmet fordítottak a gyakori fer-
tőtlenítésre, illetve a helyiségekben szigorúan csak 
egészséges és tünetmentes személyek tartózkod-
hattak. Az önkormányzat minden Mezőkövesden 
élő 65 év feletti idős lakosnak, valamint a fogyaté-
kos személyeknek és a karanténban lévőknek is 
segítséget nyújtott, ha a napi létfenntartását nem 
tudták biztosítani. Az önkormányzat a megelőzés és 
védekezés jegyében nagy mennyiségű és jó minő-
ségű eszközöket vásárolt, összesen 37.927.786 forint 
értékben. Minden házi- és gyermekorvosnak, vala-
mint a területi ellátási kötelezettséggel rendelkező 
fogorvosok számára biztosítottak fertőtlenítőszert. 
A Városi Rendelőintézet részére április 6-án 3000 db 
3 rétegű sebészi maszkot, 400 db kézzel készített 
maszkot, 600 pár gumikesztyűt és 2 db UV lámpát 
adott át az önkormányzat és a többi önkormány-
zati intézménynek, valamint később még további 
2000 db FFP2 és 10.000 db 3 rétegű sebészi maszk 
beszerzésében segített a Rendelőintézetnek. Április 
óta folyamatosan ózongenerátoros fertőtlenítést 
végeznek a Városi Rendelőintézetben, a Mezőköves-
di Kistérségi Szociális Szolgáltató és Gyermekjóléti 
Központ intézményeiben, a Mezőkövesdi Óvoda 
és Bölcsőde összes intézményében, valamint a 
Polgármesteri Hivatalban, összesen 1.003.750 
forint értékben. Az intézkedéseknek köszönhetően 
a Központ idős otthonaiban nem történt korona-



6            Mezőkövesdi Újság 2022/1

VÁROSHÁZA

vírus okozta haláleset. 2020. március 12-én 4 fős 
Prevenciós Bizottság jött létre a koronavírus elleni 
védekezés során a hatékonyabb, gyorsabb intézke-
dések meghozatala érdekében. A védekezés ideje 
alatt 10 db polgármesteri utasítás született.

PÉNZÜGY Az önkormányzat előző évben is szigorú, 
takarékos gazdálkodást folytatott és minden pályá-
zati lehetőséget kihasznált városunk fejlesztésére, 
a koronavírus negatív hatásainak kiküszöbölésére, 
kezelésére. Az önkormányzat 2021 első 3 ne-
gyedévében összesen 1.148.475.000 forint műkö-
dési célú központi támogatást kapott, működési 
kiadás 2.829.331.000 forint, míg a fejlesztési kiadás 
1.306.310.000 forint volt. A felhalmozási célú központi 
támogatások összege 2021 első 3 negyedévében 
1.099.264.000 forint, 2020-ban pedig 400.043.000 
forint volt. 2021-ben a helyi adóbevételek összege 
összesen 900.600.000 forint volt, ebből az idegenfor-
galmi adó 13.553.000, az építményadó 186.288.000, az 
iparűzési adó pedig 700.759.000 forint. A városvezető 
kiemelte: az önkormányzatnak továbbra sincs adós-
ságszolgálati kötelezettsége, vagyis nincs hitel- és 
kötvénytartozása.

FEJLESZTÉSEK Dr. Fekete Zoltán arról is beszélt, 
a hazai pályázati lehetőségeket kihasználva 2020-
ban támogatást nyert az önkormányzat a Bogácsi 
út és járda felújítására. A bruttó 36.948.976 forint 
támogatáshoz további 6.243.139 forint saját forrást 
biztosítottak, melynek köszönhetően szinte a teljes 
Bogácsi út új burkolatot kapott, valamint a járda 
650 m hosszon megújult. 2021-ben a Mindszenty 
út Mátyás király út-Kavicsos tó utca közti sza-
kaszának felújítására nyertek bruttó 27.325.392 
forint támogatást, melyhez 14.716.744 forint önerőt 
biztosított az önkormányzat. 2021-ben továbbá 
egy uniós nyertes pályázat keretében valósul 
meg a „Mezőkövesd vízrendezés II. ütem – Bel-
város: Mátyás király út-Egri út-Kánya patak által 
határolt terület, Reményik-Wass Albert utcák” című 
projekt. Az aktuális pályázatokra rátérve elmondta, 
zajlik az „Ipari park fejlesztése és új iparterületek 
kialakítása Mezőkövesden” című TOP-projekt első 
két ütemének kivitelezési munkálatai, a nagysza-
bású beruházás 1.721.798.620, illetve 259.368.841 
forint támogatásnak köszönhetően valósul meg 
városunkban. A projekteken belül a repülőtér mellett 
kialakított 21 hektár alapterületű ingatlan és a volt 
laktanya 10 hektáros önkormányzati tulajdonú ré-
szének közművesítése történik, illetve portaépület, 
szolgáltatóház és termelőcsarnok is épül a projekt 
keretében. Megvalósult továbbá az Ipari Parkban 
elhelyezkedő LEAX-hoz bevezető út közvilágítása és 
a terület csapadékvíz-elvezetése. A projekt harma-
dik ütemének munkáira vonatkozó közbeszerzési 
eljárás pedig hamarosan elindulhat, melynek fő 
elemeként az Asztalos és Kertész utakat kötik össze, 
emellett a meglévő utak felújítása és az első két 
ütem kiegészítő tevékenységei valósulnak meg 
695.307.817 forint támogatás segítségével. Az „Új 

bölcsődei férőhelyek létrehozása Mezőkövesden” 
című TOP-projekt kivitelezési munkálatai is zajlanak 
a városban, az Egri úti lakótelepen épül a bölcsőde, 
melyhez 259.997.000 forintot nyert el az önkormány-
zat, az összeghez további 37.175.470 forint önerőt 
biztosítanak. A városvezető elmondta továbbá, a 
„Mezőkövesd – Bükkzsérc kerékpárút kialakítása és 
a Mezőkövesdi közösségi közlekedés fejlesztése” 
című, három elemből álló TOP-projekt keretében 
épült meg a négy települést összekötő kerékpá-
rút. A projekt összköltsége 2.174.976.802 forint, a 
teljes összegből az önkormányzat által igényelt 
támogatás 901.647.846 forint. E pályázat részeként 
épült ki a Városi Rendelőintézet előtti körforgalom, 
valamint megvalósult a Dohány út szélesítése és 
rendezése is. A harmadik lépésben a buszpályaud-
var átkerül a vasútállomás mellé, ahol egy modern, 
fedett forgalmi központot alakítanak ki, ezt a munkát 
a Volán koordinálja és végzi el. A városvezető a már 
megvalósult fejlesztésekről is beszámolt. 2021-ben 
befejeződött a „Hadas városrész kulturális turisztikai 
fejlesztése” című TOP-projekt. A 436.196.741 forintból 
megvalósuló beruházás keretében megújult a 
Táncpajta, ahol egy látogatóközpontot hoztak létre, 
valamint két új – Ágasfás és Üstökös – tájház is 
épült, emellett térburkolat építése és a zöldfelület 
rekonstrukciója zajlott. Tavaly megújult a Mezőkö-
vesdi Általános Iskola épülete az „Önkormányzati 
épületek energetikai korszerűsítése Mezőkövesd, 
Emőd, Bükkábrány, Sály és Hejőpapi településeken” 
című TOP-projekt részeként 183.089.706 forintból. A 
Tüdőgondozót is korszerűsítették az „Önkormányzati 
épületek energetikai korszerűsítése Mezőkövesden” 
című TOP-pályázatnak köszönhetően 55.160.955 
forintos támogatás segítségével. Az „Önkormány-
zati épületek energetikai korszerűsítése Harsány, 
Mezőkövesd, Mezőkeresztes, Egerlövő, Hejőkeresz-
túr és Kisgyőr településeken” című TOP-projekt 
részeként a Közösségi Ház D-épületének (egykori 
kiskönyvtár) energetikai felújítása is megtörtént, 
52.457.917 forintból, a szükséges önerőt, 3.916.480 
forintot biztosította az önkormányzat. Emellett egy új 
streetball pálya épült a Hadnagy úti Sportcentrum 
területén 8 millió forintos TOP-forrásnak köszön-
hetően. Az új művészeti iskoláról is tájékoztatott a 
városvezető, melynek kivitelezésére közbeszerzési 
eljárás lebonyolítása van folyamatban. Zene-, tánc-, 
képző- és iparművészeti oktatást végző alapfokú 

művészeti iskola fog épülni a Széchenyi u. 10. alatti 
5044. hrsz. telken. Az épületben koncert-, illetve 
rendezvényterem, zeneoktatási, képző- és iparmű-
vészeti oktatási, valamint táncoktatási épületrészt 
alakítanak ki összesen nettó 2832,46 négyzetméter 
területen.

VÁROSÜZEMELTETÉS 2021-ben mintegy 50 millió 
forintot biztosított út- és járdakarbantartásra az 
önkormányzat, így több, mint 2.000 négyzetméteren 
tudták az utak és járdák hibáit kijavítani, továbbá zú-
zottköves karbantartást is végeztek. A parkfenntar-
tás során gondozott területek nagysága meghaladta 
az 540 hektárt, valamint 1415 négyzetméter nagy-
ságú területen a közterületi virágágyások kezelését 
végezték el. A város területén 2021-ben több, mint 
108.000 tő virágot ültettek el, továbbá közel 50 fa 
elültetésével folytatódott a közterületek fásítása. Az 
Észak-magyarországi Vízügyi Igazgatóság elvégezte 
a Hór-, Kánya- és Ostoros-patakok Mezőkövesdet 
keresztező medrének kitakarítását, tavaly szeptem-
ber 13. és október 5. között 10,06 tonna hulladékot 
gyűjtöttek össze és szállítottak el a város területéről. 
Idén október 31-ig összesen 191,170 tonna illegálisan 
elhelyezett inert, zöld- és kommunális hulladékot 
szállítottak el, továbbá a „Tisztítsuk meg az Orszá-
got!" nyertes projekt keretében november 30-ig a 
város közigazgatási területéről további, mintegy 1100 
m³ jogellenesen elhelyezett hulladék összegyűjtése 
és elszállítása valósult meg 24.148.548 forint támo-
gatás segítségével. Az önkormányzathoz tartozó 
intézményekben, épületekben idén is elvégeztették 
a szükséges hibaelhárítási, javítási munkálatokat. 
Külső vállalkozóval végeztettek nagyobb műszaki 
volumennel bíró kivitelezési munkákat, például a 
Városi Könyvtár pincebeázását követő helyreállítási  
vagy a Madách Imre u. 25. sz alatti önkormányzati 
épület legszükségesebb állagjavító munkáit, a Má-
tyás király út 142. 1/10. sz. alatti bérlakás felújítását 
és az Egri úti óvoda bontással járó duguláselhá-
rítási munkálatait. A már nem hasznosítható és 
gazdaságosan nem helyreállítható épületeket pedig 
lebontották. A Mezőkövesd és Bogács településeket 
összekötő kerékpárútról a Hoór-völgye víztározóhoz 
vezető bekötőutak mentén a biztonságos közleke-
dés biztosítása céljából 8 db solar utcai napelemes 
lámpaoszlopot és lámpatestet telepítettek. Az 
Észak-magyarországi Regionális Vízművek Zrt.

Sikerrel pályázott az önkormányzat: a korábbi energetikai korszerűsítés után 
belülről is megújul és eszközökkel bővül a Tüdőgondozó
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az önkormányzattal közösen ivóvízminőség javító 
beruházásokat valósított meg városunkban, a régi, 
elhasználódott gerincvezeték cseréjét az Alkotmány 
úton 250 m-en végezte el a szolgáltató, továbbá a 
Kökény közben és a Kisjankó Bori utca egy szaka-
szán 295 m-en valósult meg vezetékcsere.

Tájékoztatójában továbbá a 2021-ben megvaló-
sult városi programokat, valamint a Mezőkövesd 
Zsóry FC, a Mezőkövesdi KC és Érdi Mária vitorlázó 
sportsikereit is összefoglalta a városvezető.

TERVEK A közmeghallgatáson elhangzott továbbá, 
az Emberi Erőforrások Minisztériuma támogatásá-
nak köszönhetően 2022-ben megépül az Összetar-
tozás és a magyar feltámadás emlékmű, valamint 
EFOP-pályázaton közel 200 millió forint támogatást 
nyert az önkormányzat a Tüdőgondozó épületé-
nek belső felújítására és gépek beszerzésére. A 
polgármester elmondta, gőzerővel folyik a 2022. 
év pályázatainak előkészítése is, a tervek szerint 
a Szőlő utcán játszóteret alakítanak ki, lehetőség 
nyílik belterületi utak felújítására, korszerűsítésére 
is. A Gyula úti háziorvosi rendelő helyett korszerű 
rendelő épülhet, emellett Mezőkövesd, Szentistván 
és Ároktő, illetve Mezőkövesd, Szentistván és 
Poroszló közötti, valamint a repülőtérnél kialakított 
új iparterületen is kerékpárút megépítésére is 
pályáznak. Emellett lehetőség nyílik pályázatok 
benyújtására a Zsóry fürdő fejlesztésére és 
korszerűsítésére vonatkozóan.

KÉRDÉSEK Dr. Fekete Zoltán rátérve a második napi-
rendi pontra, az önkormányzathoz írásban eljuttatott 
kérdéseket olvasta fel, illetve válaszolta meg azokat. 
Egy levél érkezett a Lokálpatrióta Asszonyok Közössé-
ge feladótól, melyben több kérdést, illetve javaslatot is 
tett a levélíró. Mezőkövesd újbóli várossá nyilvánításá-
nak 50. évfordulójának megünneplésére tett javaslatot 
a levélíró elsőként: meg lehetne szervezni a II. Matyó 
Világtalálkozót, illetve az új művészeti iskolában egy 
koncerttel is lehetne ünnepelni. Dr. Fekete Zoltán 

válaszában elmondta, az első írásos emlék 1275-ből 
származik Mezőkövesdről és 1464-ben nyilvánították 
először várossá, de ha már a vírushelyzet engedi, 
szeretnének egy városi ünnepségsorozatot, a jelentős 
50. évfordulóhoz kapcsolódóan is. A világtalálkozót, az 
új művészeti iskolában hangversenyeket és a Város 
Napját is tervezik. A következő kérdés az volt, hogy 
mikor lesz újra használható a Táncsics utcai artézi kút, 
a városvezető elmondta, a kút elapadt, dolgoznak a 
helyreállításán, megoldásként egyelőre szivattyúval 
fog működni. A harmadik javaslat volt, hogy a Szent 
László Kórus kerüljön be a Települési Értéktárba, ezt a 
felvetést a polgármester is támogatja, 2022 elején ül 
össze a bizottság és születik majd döntés. A következő 
kérdés az volt, hogy a Pető Nyomda megszűnése után 
miért nem a városunkban működő nyomda kapott 
megbízást a Mezőkövesdi Újság nyomtatására. Dr. Fe-
kete Zoltán elmondta, a Mezőkövesdi Média Nonprofit 
Kft. ajánlatot kért nyomdáktól, köztük a helyitől is, a 
legkedvezőbbet a miskolci cég adta, a mezőkövesdi 
pedig nem is adott ajánlatot. Az ötödik kérdésben a 
levélíró arra volt kíváncsi, miért nem volt az utóbbi 
két évben közmeghallgatás. A városvezető elmondta, 
2019-ben voltak az önkormányzati választások és a 
kampányban 9 helyen tartottak lakossági fórumot, 
amelyeken bárki kérdezhetett és kapott is választ, 
valamint az új képviselő-testületnek egy hónapja lett 
volna közmeghallgatást tartani. 2020-ban pedig a ví-
rushelyzet miatt volt tilos zárt térben rendezvényt tar-
tani. Az utolsó kérdés arra vonatkozott, hogy az elmúlt 
három évben történt-e önkormányzati vagyon-, illetve 
vagyonrész-elidegenítés, törzsvagyonból való üzleti 
vagyonba átminősítés, jelzálogterhelés, illetve hitel-
felvétel. Dr. Fekete Zoltán hangsúlyozta, Mezőkövesd-
nek nincs hitelállománya, hitelfelvétel nem történt, 
ugyanez vonatkozik a jelzálogterhelésre is. Minden 
vagyonnal kapcsolatos vita nyílt testületi ülésen zajlik, 
amelyet élőben nézhetnek a városi televízión a lako-
sok, illetve az újságban is megjelenik róla beszámoló. 
Emellett a városi honlapra is felkerül minden döntés, 
szerződés. Elmondta, 2018-ban Mezőkövesd vagyona Dori Anett

Térségi hangverseny
A „Zene Mindenkié” címmel szerveztek hangversenyt 

a Rendezvényközpontban december 3-án.

A mintegy másfél órás programon klasszikus és napjaink könnyűzenei 
alkotásai mellett népdalok és karácsonyi dallamok is felcsendültek.

– Gratulálok az iskola múltjához és munkájához, hiszen az oktatási 
intézmény már közel 20 éve működik a térségben, 28 településen mintegy 
70 pedagógus tanítja a zenét, ez nagyon különleges és egyedi – mondta 
Tállai András, térségünk országgyűlési képviselője a Líra Zeneiskola és LírArt 
Zeneiskola, valamint a Mezőkövesdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat közös 
szervezésében rendezett koncerten. A zene szeretete és tanulása az emberi 
értékeket gazdagítja, hangsúlyozta Tállai András, aki örömét fejezte ki, hogy 
az iskola a térségben élő gyerekeket segíti a zenetanulásban. A koncerten 
Bolykóné dr. Mondru Beáta igazgató szintén megosztotta gondolatait.

23.696.898.000 forint volt, 2019-ben és 2020-ban több 
mint 800 millió forinttal növelték a város vagyonát. 
Hozzátette, minden évben törekednek arra, hogy 
gyarapítsák a vagyont, ezért vannak a pályázatok is. 
Ezt követően Panyi Istvánné tett fel kérdést a repülőtér 
felé bevezető úttal kapcsolatban. Az utat felújították, a 
földterületekhez, melyeken három tulajdonos osztozik, 
csak egy bejáró vezet. Azt szeretnék, ha lenne még 
bejáró és erre találna megoldást az önkormányzat. 
Dr. Fekete Zoltán hangsúlyozta, magánútról van szó, 
a repülőtérnél megvalósuló beruházásnál azért nem 
is vették figyelembe ezt a tervezők, mert nem lehet 
majd a területen traktorral közlekedni. Elmondta 
azt is, a város határában a földutak eltűnnek, mert 
a gazdák néhány évtized alatt beszántják, de meg 
fogják nézni és segít megoldást találni a problémára. 
Tóth Balázs kérdezett a következőkben, elsőként arra 
volt kíváncsi, az egykori Asztalos KTSZ telkét – ahol 
az új művészeti iskola fog épülni – megvásárolja-e az 
önkormányzat. A városvezető válaszában elmondta, az 
önkormányzat megvásárolja a telket, de a beruházás 
minden költségét, a bontást is az állam fedezi. A 
következő kérdése a helyi járványügyi statisztikákra 
vonatkozott, a polgármester válaszában elmondta, 
egy adat áll a rendelkezésükre: a közmeghallgatás 
napjáig – a decemberi oltási akcióhét keretében – 600 
fő kért vakcinát, ebből 96-an első oltakozók voltak. 
A harmadik kérdése az volt, hogy Mezőkövesd is 
bekerült-e a Kormány repülőtér-építési programjába, 
valamint van-e már érdeklődő az új ipari területekre 
való betelepedésre. A városvezető elmondta, a 
kormányzati repülőtér fejlesztő-stratégiában a 
mezőkövesdi nem szerepel mint repülőtér, hanem 
mint logisztikai központ és egyéb gazdaságélénkí-
tésre szolgáló terület, magánberuházásként való-
sulhat meg. Több érdeklődő és tárgyalás van ezzel 
kapcsolatban, ha lesznek konkrétumok, tájékoztat-
ni fognak. Jelenleg az ipari területek hasznosítása 
van előtérben, vannak érdeklődők, befektetők és 
szintén tárgyalások zajlanak, a beruházást a tervek 
szerint 2022 áprilisában adják át.

– Ma már 970 tanulónk van három megyében és 28 telephelyen. Van már 
Zeneakadémiát végzett növendékünk, aki annak idején Ároktőről indult, 
de vannak diplomás zenetanárok, köztük olyan kollégánk is, aki szintén a 
Lírában ismerte meg a zene alapjait, ez bennünket nagy örömmel tölt el – 
emelte ki az igazgató. Bódi K.

Az ifjú zenészek egy csoportja
oktatójával és Tállai Andrással
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MOZAIK

Adventi hangolódás
Gyerekeknek és felnőtteknek is kedvezett tavaly év

végén Adventi készülődés nevű ingyenes programsorozatával
a Matyó Idegenforgalmi Egyesület.

A rendezvénysorozat első napján az Alma Együttes várta interaktív koncertjével a kicsiket, 
karácsonyi dallamok mellett például a Ma van a születésnapom című számukat is hallhatták 
a gyerekek december 12-én. A kicsik Télapó ösvényén ötállomásos, játékos vetélkedőn is részt 
vehettek: volt kirakó, keresztrejtvény, párosító, karácsonyi útvesztő, szó- és különbségkeresés, 
amelyeket teljesítve jutalomként csillámtetoválást kaptak.

KONCERT A Téli Álomséta és a Frosty a hóember című dal, valamint saját szerzemények is 
felcsendültek december 13-án.
– 2017-ben jelent meg a Swing Karácsony című albumom, melyen ismert világslágereket, mint 
például a White Christmas, vagy a Santa Claus című dalt énekelem el magyarul – mondta Gájer 
Bálint, aki a programsorozat második etapján varázsolta el bársonyos hangjával a közönséget. 

ÖSSZEGZÉS Lázárné Csirmaz Henriett, a Matyó Idegenforgalmi Egyesület elnöke elmondta, 
leglátogatottabb program a Kicsi Gesztenye Klub műsora volt, melyben Gesztenye, Olly, Napsugár 
és Lufipofi karaktere, valamint Mini és Max – a Minimax csatorna két figurája – együtt szórakoztatták 
dalaikkal a gyerekeket december 14-én. A koncertet megelőzően pedig fenyőfa, szív és maci formá-
jú mézeskalácsokat is díszíthettünk a Pető Anna népi iparművész által vezetett workshopon.

– A két gyermekkoncertnek volt a legnagyobb sikere, hiszen egész családok együtt jöttek el 
a programokra kikapcsolódni, szórakozni. A mézeskalács-díszítő workshop is nagyon népsze-
rű volt, telt házzal működött. Gájer Bálint koncertje azért is volt különleges, mert ezúttal egy 
négyfős zenekar kíséretében látogatott el hozzánk az énekes – foglalta össze Lázárné Csirmaz 
Henriett, aki hozzátette, a pályázati támogatásnak köszönhetően minden programot ingye-
nesen lehetett látogatni a járványügyi szabályok betartása mellett. A zenés, illetve kézműves 
programok mellett továbbá a berendezett, feldíszített selfie-sarokban mindenki elkészíthette 
saját karácsonyi fotóját a Közösségi Házban.

Öröm és szeretet
A harmadik, örömöt és a negyedik, a szeretetet jelképező

 gyertya is felfénylett városunk adventi koszorúján. 

December 12-én a zord, hideg idő ellenére is sokan összegyűltünk, hogy együtt ünnepeljünk advent 
harmadik vasárnapján. A műsorra a Mezőkövesdi Széchenyi István Katolikus Technikum, Szakképző 
Iskola és Gimnázium tanulói karácsonyi színdarabbal és két dallal is készültek. A program keretében a 
Mező Ferenc Tagiskola diákjainak zenés-verses összeállítását, valamint a Mezőkövesdi Óvoda-Bölcső-
de és Élelmezési Központ óvodásainak adventi műsorát is láthattuk-hallhattuk a Jézus Szíve templom 
előtti téren. Zárásként dr. Török László plébános helyezett gyertyát a koszorúra. 

A várakozás időszakát záró negyedik vasárnapon Auth Csilla énekesnő lépett fel a Jézus Szíve temp-
lomban december 19-én. A művésznő például az El kell, hogy engedj, a Szállj fel magasra, a Féltelek 
című slágereket is elénekelte. 

A félórás koncert után dr. Török László plébános által vezetett közös imádság mellett immár a 
negyedik, a szeretetet jelképező gyertya fénye is felragyogott az adventi koszorún. A program végén a 
karácsony előtti utolsó vasárnapon együtt ünneplők körbeállták a Kavicsos-tavat gyertyákkal.

A gyertyagyújtások alkalmával a Magyar Máltai Szeretetszolgálat várta a felajánlásokat a rászorulók 
részére, a műsorok után pedig a szervezők ezúttal is forralt borral és meleg teával kedveskedtek a 
résztvevőknek.

Decemberi 
rövidhírek

KÁNTÁLÁS | Idén is felelevenítették a karácsonyi népszokást: 
a Matyó Táncegyüttes férfi tagjai Tállai Andráshoz, térségünk 
országgyűlési képviselőjéhez, dr. Fekete Zoltán polgármes-
terhez, Berecz Lászlónéhoz és Pap Bernadetthez, a Matyó 
Népművészeti Egyesület jelenlegi és korábbi elnökéhez, 
valamint települési képviselőkhöz, cég- és intézményvezetők-
höz is ellátogattak kántálni december 19-én.

KARÁCSONY | Pásztorjátékot mutattak be a hittanos gyerekek 
december 25-én a Szent László templomban. Jézus születésé-
nek történetét a 9 órai szentmise előtt lehetett megtekinteni.

KONCERT | Külföldi és hazai zeneszerzők alkotásait adták elő a 
Szent László Kórus tagjai karácsonyi koncerten december 26-án. 

– Jézusunk megváltásunkért való eljövetele a legna-
gyobb szeretet példája és mintája, melyet az emberekért 
tett. A kórusművekkel, a versek és az orgonaszó lelkeket 
melengető áhítatos tolmácsolásával, egy szeretetteljes lelki 
ajándékcsomagot nyújtunk át Önöknek – mondta köszöntő-
jében Mozerné Horga Stefánia, a kórus vezetője.

A mintegy egyórás, meghitt, ünnepi koncerten többek 
között Demény Dezső feldolgozása mellett Bárdos Lajostól 
az Aranyszárnyú angyal, Kertész Gyulától pedig A kisded 
Jézushoz című ének is felcsendült, elhangzott például 
József Attila: Betlehemi királyok című verse Mozer Boglárka 
előadásában, orgonán Mozer János és Mozer Attila játszott 
a Szent László templomban.

SZILVESZTER | Tizennégy humoros jelenetet adtak elő a 
Mezőkövesdi Amatőr Színjátszó Kör tagjai a remek hangulatú 
szilveszteri kabaréban. A közönség egyebek mellett egy 
különös osztályfőnöki óra részese lehetett, de a fotel árán 
teljesen kiakadó férj és az ihletet kereső, majd teljesen vélet-
lenül megtaláló híres író történetén is önfeledten derültek a 
nézők. A Family karika című jelenettel a kereskedelmi csator-
nák elé tartottak görbetükröt a színjátszók, emellett például 
a tudományos alapokra helyezett borkóstoló és a különleges 
kánkán is elsöprő sikert aratott, a műsorban humoros prózai 
alkotások és villámtréfák is elhangzottak. A december 30-ai 
rendezvényen a Matyó Nagymama Klub Egyesület tagjainak 
előadásában matyó táncokat láthatott a közönség, Balázs 
Daniella pedig egy ismert Fergie és egy örökzöld Abba-slá-
gert énekelt el a Közöségi Házban.

D. A.

D. A., HMZS B. K.

Szent László Kórus: karácsonyi koncert
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INTERJÚ

Interjú: dr. Molnár Károly 
– a Lovagkereszttel kitüntetett orvos 

A Magyar Érdemrend Lovagkeresztjével tüntették ki Mező-
kövesd VII. körzetének háziorvosát a közelmúltban. A rangos 
elismerés kapcsán életéről, munkájáról és mindennapjairól 
beszélgettünk a díjazottal.

Dr. Molnár Károly Egerlövőn született 1950-ben 
egy paraszti család második gyermekeként. Már kis-
gyermekként nagy lelkesedéssel kivette a részét az 
otthoni, az állatok körüli munkákból, már akkoriban 
mélyen beleivódott, a személyisége részévé vált a 
lelkiismeretes munka szeretete. 

–  Az általános iskolás pedagógusaim sok mindenre 
megtanítottak. Osztálytársaimmal azóta is tartjuk a 
kapcsolatot. Az általános iskolás évek alatt mindenbe 
bekapcsolódtam. Beléptem például a TSZ-be, sőt 
iskolai TSZ-elnök is lettem. Termesztettünk kukoricát, 
babot, tököt. A nyolc év eltelte után a nyári szüneti 
erdei munkák mellett szénát pakoltunk, vágtuk a lu-
cernát, elláttuk szüleink állatait. Megtanultam kaszálni. 
A kacsáknak vágtam a csalánt. Emlékszem, hogy 
kisgyermek voltam, nagyapámhoz jött a körorvos egy 
kétkerekű lovas kólán. Nagyon tetszett nekem: „óvos 
leszek” – mondtam, akkor még selypítve. Ez még akkor 
gyerekkori álom volt – emlékszik vissza Molnár Károly. 

KÖZÉPISKOLA A mezőkövesdi gimnáziumban folytatta 
tanulmányait, kollégistaként. 

–  Az otthonról hozott ismereteimet hasznosítva 
több fiatallal együtt a kollégium hizlaldájában etettük 
a malacokat, mosogattam az ebéd után. Harmincan 
voltunk a csoportban, egy hálóban laktunk (a gimná-
zium mostani díszterme volt a hálóhelyiség) emeletes 
ágyakon. Reggel hatkor csengetett az ügyeletes tanár, 
reggeli torna, zenével, majd kezdődött a tanítás. Öröm-
mel emlékezem vissza a gimnáziumi évekre, Csendes 
Andrásra, a kollégium igazgatójára, aki nagyon sok 
mindent tanított nekünk, nekem, amely tanításoknak 
a későbbekben is nagy hasznát vettem. A természet-
járó szakosztállyal rendszeresen jártuk a Bükköt az 
akkori kerékpárokkal osztályfőnökünk, Szlovák Sándor 
vezetésével, akivel azóta is töretlen a kapcsolatunk. Sok 
estét töltöttem el a fotószakkörben is, megörökítettük a 
kollégiumi életet – mondta el a háziorvos.

A gimnáziumban eltöltött évei során, főként bioló-
giatanárának, Pető Máriának a hatására fogalmazódott 
meg benne az a gondolat, hogy az orvosnak tanul. Az 
osztályból összesen hárman választották ezt a pályát, 
de közülük csak egy diákot vettek fel elsőre, helyhiány-
ra hivatkozva. Molnár Károly nem nyert akkor felvételt, 
de egy év múlva már elkezdhette tanulmányait a 
Debreceni Egyetem Orvostudományi Karán. 

– Az, hogy nem vettek fel elsőre az egyetemre, nem 
vált a káromra, sőt, nagyon tanulságos egy év volt. 
Elhelyezkedtem mentősként Egerben, nagyon sokat 
tanultam ez idő alatt. Az egyetem hat éve alatt sok 
mindent elsajátítottam a klinikai gyakorlatok során, 
sokféle beteggel találkoztam. A csoportban egyedül én 
készültem körzeti orvosnak. Az egyetemen is nagyon jó 
csoportunk volt, melynek én voltam a vezetője. Együtt 
tanultunk, együtt jártunk kirándulni, szórakozni. A fiúk-
kal együtt mentünk a hétvégéken Záhonyba vagont 

pakolni. Csoporttalálkozókon szívesen emlékezünk 
mindezekre – foglalta össze egyetemi éveit. 

Molnár Károly még az egri mentőknél töltött egy 
év alatt ismerte meg későbbi feleségét, aki akkor 
ápoló volt Egerben. Molnár Károly átcsábította 
Debrecenbe, ahol Julianna a 2-es bel-, majd a mű-
vese-klinikán dolgozott, míg meg nem született első, 
Károly nevű fiúk, aki bár még kisbabaként, de jelen 
volt édesapja diplomaosztóján. 

ELSŐ MUNKAHELY A diploma megszerzése után 
következett a körzeti munka. Molnár Károly és felesége 
elsőként Varsány és Nógrádsipek községekben kapott 
munkát, ahol négy évet töltöttek, majd Tardra és 
Cserépváraljára kerültek. Időközben Salgótarjánban 
megszületett Julcsi lánya, majd Péter fia Mezőköves-
den, így már háromgyermekes édesapaként látta el a 
háziorvosi feladatokat ezeken a településeken, mintegy 
tíz éven keresztül.

HARMINCKÉT ÉV Molnár Károly és felesége 1990 szep-
temberében került Mezőkövesdre, a VII. számú körzetbe. 

– Ekkor már a gyermekeink ide jártak gimnáziumba, 
illetve elkészült a saját családi házunk is Mezőkövesden. 
A kezdeti kis körzetből mára már egy egész népes kö-
zösség háziorvosi ellátását végzem. Van mit csinálni, de 
szeretjük a munkát a feleségemmel, Julikával, akivel az 
első perctől együtt dolgozok – mondta el Molnár Károly, 
aki még az egyetem 5. évében letette a mentőtiszti 
vizsgát. Később az orvostovábbképzőben elvégezte az 
akupunktúrát, illetve a kiropraktikát, csontkovácsolást 
is kitanulta. Több mint tíz éven keresztül szakfelügyelő 
főorvosként is tevékenykedett. Molnár Károly továbbá 
foglalkozás-egészségügyi szakorvos, és városunk két 
középiskolájának orvosa is. 

GONDOSKODÁS Dr. Molnár Károly a Papp János 
gyermekorvos által 1991-ben létrehozott Gondosko-
dás Alapítvány kuratóriumának elnöke is, amelynek 
a célja a családok támogatása, gyűjtések szervezése 
volt. Az Alapítványon keresztül pedig létrehozták az 
Add a kezed lakóotthont.

–  Az intézmény létrehozásához talán az is lökést 
adott, hogy nekünk is van egy fogyatékkal élő fiúnk, és 
láttuk, hogy az élet nem áll meg, tervezni kell tovább a 
jövőt. Ekkor jött az ötlete Julikának, hogy nézzünk már 
szét Mezőkövesden, lenne-e olyan hely, ahol meg tud-
nánk valósítani a lakóotthont, hogy a saját gyermekünk-
nek és más gyerekeknek is tudjunk helyet biztosítani. 
A védőnők és gyerekorvos kollégák segítségével 
felmértük, hogy Mezőkövesden és a környéken hány 
olyan fiatalkorú van, aki rászorulna erre, tehát a szülők 
idővel nem bírják majd, vagy a munka miatt nem tudják 
ellátni őket. Borsod megyében az első ilyen intézmény 
a miénk volt. Majd kiválasztottuk a régi dohánybeváltó 
területét, ezt követően pályáztunk, építkeztünk. Sok-sok 

előkészítő munka után nyílhatott meg a lakóotthon 
2000. június 1-jén, és azóta is töretlenül működik 14 lakó-
val. Igyekszünk feladatokkal is ellátni őket, mindenkinek 
a saját tehetségéhez, képességéhez képest vannak 
feladatai. Van, aki lábtörlőket készít, van, aki például 
gyöngyből fűz díszeket. Emellett a lakók részt vesznek 
a városi ünnepségeken, illetve több alkalommal is 
színpadra léptek, műsort adtak elő – elevenítette fel az 
Add a kezed lakóotthon indulását dr. Molnár Károly. 

SZABADIDŐ A háziorvos és felesége a sok-sok munka 
mellett különleges hobbit ápol, évek óta méhészkednek. 

– A nagyapám és édesapám is munka mellett 
méhészkedett, hogy a családnak legyen méze. Amikor 
édesapám már gyengélkedett, akkor a feleségemmel 
úgy gondoltuk, hogy ezt mi továbbvisszük. Először 
egy-két családdal kezdtük, majd felszaporodott 25-re. 
Hol kevesebb, hol több méhcsaládunk van. Ezt a 
hobbit nyugdíjasként is folytatni szeretnénk – mondta 
el a háziorvos, akinek egyébként 9 unokája van. A 
legidősebb 5. éves orvostanhallgató, a másik unokája 
gyógypedagógus hallgató, a harmadik harmadéves 
orvostanhallgató, a többiek általános iskolások. 

ELISMERÉSEK Munkáját több alkalommal is elismerték: 
2000-ben a Magyar Köztársaság elnöke által ado-
mányozott aranyérem kitüntetést feleségével együtt 
érdemelte ki, városunk önkormányzatától 2009-ben Dr. 
Szűcs Géza-díjat kapott, valamint a Debreceni Egyetem 
Orvos- és Egészségtudományi Centruma Családorvosi 
Tanszékének Oktató Háziorvosa címmel is büszkél-
kedhet. 2018-ban Az év praxisa a Kárpát-medencében 
pályázat Határon innen kategóriájában is rangos 
elismerést kapott. 2021-ben pedig a Magyar Érdemrend 
Lovagkeresztje kitüntetést vehette át Tállai András 
miniszterhelyettestől, térségünk országgyűlési képvise-
lőjétől a Pénzügyminisztériumban – a Mezőkövesden 
élők egészségének megőrzése érdekében végzett több 
évtizedes, példaértékű gyógyítómunkája elismeréseként.

– Nagy meglepetés volt számomra. Sose gondoltam 
volna, hogy egy ilyen hatalmas kitüntetésben lesz ré-
szünk, nagyon boldogok vagyunk. Bár én kaptam, mégis 
ketten, mert a feleségemnek hatalmas szerepe van 
benne, mert félkarú óriás az ember egy támogató, segítő 
feleség, társ nélkül. Büszkén vettük át a díjat, azt hiszem, 
ez az elismerés pályafutásom megkoronázása – emelte 
ki dr. Molnár Károly a díj kapcsán. – Mindig jó orvos akar-
tam lenni. Arra törekedtem és törekszek, hogy a legjobb 
tudásom szerint végezzem a munkám, figyeljek, törődjek 
a betegeimmel, embertársaimmal. Ez egy reggeltől 
estig tartó munka. Azonban nem is tudnám elképzelni 
nélküle az életem. Feleségemmel együtt minden reggel 
úgy kelünk fel, hogy induljunk, mert várnak a betegek. 
Jóllehet már a 72. életévemet taposom, de amíg bírjuk a 
terhelést, a feladatokat, addig biztosan dolgozunk – zárta 
a beszélgetést a háziorvos. hmzs
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Véradókat ünnepeltek

A rendezvényen kitüntetéseket vehettek át a járás többszörös véradói, valamint 
díjazták a mezőkövesdi 122-szeres véradót, Csirmaz Jánost is, aki a közelmúltban 
Pro Vita díjat kapott az országos ünnepségen. Az elismeréseket Laták Kamilla, 
Kecsmárszkyné Antal Zsuzsanna és Máténé Majnár  Anikó, a Magyar Vöröskereszt 
Dél-Borsod Területi Szervezetének területi munkatársa adta át december 10-én. Az 
ünnepségen továbbá zenés-verses műsort is hallhattunk a Közösségi Házban. 

– Példátlan a mezőkövesdi véradók összefogása megyei szinten is. Mezőkövesd 
az egyetlen olyan város a megyében, ahol minden egyes hónapban tudunk vé-
radást szervezni és ott 70 és 100 fő között jelennek meg nagyon nagy létszámban 
véradók – emelte ki Laták Kamilla, a Magyar Vöröskereszt Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Szervezetének koordinátora. – A járványhelyzet ellenére sikeres volt a 

2021. és a 2020. év is, nagy létszámban jelentek meg az önkéntesek a véradáso-
kon a térségben. Köszönjünk a véradóknak, a mezőkövesdi intézményeknek, az 
önkormányzatnak, hogy a vírushelyzetben is készséggel biztosították a helyszínt 
és kiemelt ügyként kezelték a véradást – mondta el Laták Kamilla.

A jelenlévőket Kecsmárszkyné Antal Zsuzsanna, a Magyar Vöröskereszt 
Mezőkövesd Területi Szervezetének elnöke is köszöntötte, elmondta, nagy 
öröm, hogy a fiatalabb véradók tavaly és idén is aktivizálták magukat. – Arra 
kérem Önöket, hogy legyenek továbbra is szorgalmas véradók és buzdítsák a 
fiatalokat, mert bizony az utánpótlásra szükség van. Mi ezt a középiskolában is 
megtesszük és van eredménye, hiszen aki középiskolában véradó lesz, akkor a 
későbbiekben is megmarad véradónak – foglalta össze az elnök.

Sorki-Dala Andorra
emlékeztünk

A mezőkövesdi származású költő, képzőművész és 
Apáczai Csere János-díjas pedagógus barátai ezért a „lazítás” 
után, szeptember 3-án Budapesten, a Corvin Művelődési Ház 
Harmónia Szalonjában megemlékezést tartottak tiszteletére.

(...) Az esemény meghitt, bensőséges, beszélgetős 
formában zajlott, melynek moderátora Dr. Galántai Csaba 
színháztörténész volt. Szót kaptak egykori tanítványai, 
barátai, valamint szűkebb pátriája, Matyóföld küldöttei 
is – a MAME képviseletében. Sorki-Dala Andor nem csak a 
budapesti Művészetbarátok, hanem a Matyóföldi Alkotók 
és Művészetpártolók Egyesületének is tagja volt. Dr. 
Szedresi István (MAME) méltatta a művész munkásságát, 
alkotó-teremtő erényeit. Kisné Dudás Mária (MAME) – 
egyebek mellett – elszavalta a szerző egyik opuszát, „A 
matyó népművészet születése” című versét. (...)

A delegáció további tagja volt még Csirmazné 
Cservenyák Ilona és Kiss Mátyás. Jelen voltak továbbá a 
Budapesten, ill. más településen élő MAME-tagok is: Dorogi 
Ferenc és hitvese, valamint Dr. Árvai Judit. Dudás Diána, a 
mezőkövesdi gimnázium egykori diákja is megtisztelte je-
lenlétével a Sorki-Dala Andor emlékére rendezett eseményt. 
Az ünnepelt özvegye, Ágnes asszony megajándékozta a 
szereplőket férje egyik linómetszetének reprodukciójával, 
amelynek eredetijét több más képzőművészeti alkotással 
együtt kiállítottak a Harmónia Szalonban.

In memoriam
Dr. Juhász György (1948-2021)

Nemrég kapott magas Állami kitüntetést és mielőtt 
élvezhette volna a megbecsülést, már nincs többé. Megint 
meghalt egy barátom. 73 éves volt.

A Magyar Érdemrend Lovagkereszt polgári tagozat 
kitüntetettje. Korábban megkapta a legmagasabb 
orvosszakmai kitüntetést, a Battyányi-Strattmann díjat is. 
Az egészségügy számos területén dolgozott vezetőként, 
ám alapvetően elismert szülész-nőgyógyász szakorvos 
volt Budapesten. Alaptalan és igazságtalan támadások-
nak is ki volt téve az életünket kísérő kettősség okán. 
Számtalan társadalmi tevékenysége is volt, többek között, 
a rendszerváltás hajnalán egyik kezdeményezője volt az 
első rákellenes alapítványnak. Az egészségügy legtágabb 
területeit felölelő társadalom-szakorvosi képzettsége 
igen fontosnak ítélhető, hiszen az orvostudomány ezen 
ága együtt foglalkozik a társadalom diagnózisával és 
a társadalom terápiájának lehetőségeivel, eszközeivel, 
megkönnyítve akár a napi betegellátásban tapasz-
taltak visszacsatolását a  rendszerszerű beavatkozás 
szükségessége vonatkozásában. Csak ember és orvos 
volt, csupa nagy betűvel. Mi, volt osztálytársai, barátai 
Csontiként is búcsúzunk Tőle, könnyű álmot kívánva Neki. 
Isten Nyugosztalja békében.

D. Anett

K. Dudás Mária Dr. Kriston Mihály

Tél és ünnep
az óvodában

Adventi vásárral, ünnepi dísszel,
különleges téli falu-kompozíciókkal

készültek a karácsonyra.

A tagóvodákban különböző technikával, eltérő 
alapanyagokból építették fel a saját kis téli falujukat 
a gyerekek, a szülők és az óvoda dolgozói.

A székhelyóvodában például helyet kapott egy, 
mézeskalácsból készült betlehemi városka, egy szí-
nes, zenélő házikóból, kisvasútból álló összeállítás, 
valamint egy ember-nagyságú szarvascsalád is. A 
Bazsarózsa Tagóvodában mézeskalács hatású, de 
filcből készült házikók, fák eleveníették fel a téli falu 
hangulatát. A Cseperedő és Rügyecske Tagóvodá-
ban is látványos, egyedi készítésű, téli hangulatot 
idéző tárlatban gyönyörködhetnek a gyerekek.

A székhelyóvodában adventi vásárt tartottak 
december 13. és 17. között, az eladott tárgyakból 
befolyt pénzt az intézmény alapítványán keresztül 
majd a tehetséggondozáshoz szükséges eszközök 
vásárlására fordítják.

Mindezen túl a székhelyóvodában adomány-
gyűjtést is szerveztek: több száz plüsst gyűjtöttek 
össze az intézmény dolgozói, óvodásai és szüleik, 
melyeket december 14-én Petőné Lázár Marianna, 
a B.-A.-Z. Megyei Központi Kórház Mezőkövesdi 
Rehabilitációs Központjának ápolási igazgatója 
vette át és juttatja el a miskolci Gyermekegészség-
ügyi Központba. hmzs

A mezőkövesdi járás 25, 50, 75, 90, 100, 110 és 120-szoros véradói vehettek át
kitüntetést a Magyar Vöröskereszt Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Szervezete magyar 

véradók napja alkalmából rendezett ünnepségen városunkban.

A közelmúltban elhunyt Sorki-Dala Andor te-
metése a világjárvány következményeként 

bevezetett korlátozó intézkedések miatt 
zárt körben történt Budapesten.

Ki volt Ő? Kopacz tanár úr unokaöccse. Az 
Abbázia utáni híd a Hór patakon a házuk-

hoz vezetett. Az édesapja, akinek Gyurka 
szakasztott mása lett idősebb korára, 

sokunk első öltönyét varrta a Gimnáziumi 
ballagásunkra.
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Népszavazás 2022.
– Tállai András

a gyermekvédelemről
Európában elsőként a magyarok mondhatják el véleményüket országos 

népszavazáson arról, mit gondolnak a gyermekvédelmi szabályokról. 
A 2022-es népszavazáson újra dönthetünk a sorsunkról, ezúttal arról, 

hogy gyermekeink milyen hatások alatt nőjenek fel. Térségünk országy-
gyűlési képviselője beszélt a voksolás hátteréről.

„2016-ban a migráció ügyében fordultunk az em-
berekhez, hogy az Európai Unióban tervezett kötelező 
kvótákat megfékezzük. Most újra az Önök segítségét 
kérjük. A népszavazás most nem a migrációról, 
hanem arról szól, hogy nemzeti hatáskörben a gyer-
mekvédelmi szabályokat úgy alkossák meg, ahogyan 
azt mi, magyarok, Magyarországon élő emberek 
helyesnek tartjuk. A tét nagy: megvédeni gyerme-
keinket a szexuális propagandáktól és megvédeni 
a gyermekneveléssel kapcsolatos szülői jogokat 
is” – hangsúlyozta Tállai András, aki hozzátette, 
sajnos Magyarországon nem mindenki gondolkodik 
így. „Fekete-Győr András, a Momentum Mozgalom 
korábbi pártelnöke javasolná és megengedné, hogy 
transzszexuális emberek szexuális felvilágosítást 
tartsanak az oktatási és nevelési intézményekben. 

Márki-Zay Péter pedig szükségtelennek tartja, sőt el 
is törölné a kormány által létrehozott gyermekvédelmi 
törvényt. A magyar baloldal európai parlamenti 
képviselői – Dobrev Klárával az élen – minden olyan 
törvényjavaslatot megszavaznak, melyek hozzájárul-
nak az LMBTQ-propaganda előretöréséhez” – húzta 
alá a honatya.

„Brüsszel, a Soros-hálózat és a baloldal egyre több 
eszközzel próbálja rábírni a kormányt, hogy hátráljon 
meg a gyermekvédelmi törvény ügyében, számukra 
egy a cél, hogy engedjük be az LMBTQ-propagandát 
az óvodákba, iskolákba és a médiába is. A politikai 
támadások, médiatámadások, a kötelezettségszegési 
eljárás mellett, Brüsszel pénzügyileg is zsarolja, 
visszatartja az ország pénzét. A Magyar Kormány 

kitart amellett, hogy meg kell fékezni a gyermekekre 
irányuló egyre agresszívabb szexuális propagandát” 
– emelte Tállai András. Mint mondta: „Ezt a nemzeti 
konzultáció is megerősítette, hiszen a válaszadók 
97%-a is ugyanígy vélekedett. Azonban hiába hozta 
meg a gyermekvédelmi törvényeket a Fidesz-KDNP 
kormány, a baloldal ezeket az intézkedéseket támadja, 
és rászabadítaná az LMBTQ-aktivistákat az óvodákra 
és az iskolákra is. Ezért van szükség a népszavazásra, 
hiszen egy gyermek szexuális nevelése kizárólag 
a szülő dolga és joga! Ezért kell megvédeni őket a 
szexuális-propagandától és az LMBTQ- aktivistáktól.”

A népszavazáson négy gyermekvédelmi kér-
désben foglalhatunk állást, a voksolás időpontját a 
köztársasági elnök fogja meghatározni. 

Vers-est

Csuja Imre elmondta, az estét a Jónás könyvére építette fel, a költemény 
kiválasztásának előzménye pedig egy bábelőadás volt, mely Babits műve 
alapján készült, melyre kb. 10 éve kérték fel az érdemes és kiváló művészt. 

– Már két Ady-estben is részt vettem és így a Jónás könyve elé szerkesztet-
tem egy Ady-blokkot és az ún. sláger – Petőfi, Arany, Vörösmarty, József Attila, 
Radnóti, Kosztolányi – versekkel együtt állt össze ez a kb. 70 perces műsor 
– mondta el Csuja Imre, aki arról is beszélt, úgy tapasztalja, a nézőkben 
nagy igény van a líra iránt, legyen szó az egészen fiatal gyerekekről vagy az 
idősebb korosztályról. 

– Úgy érzem, hogy amikor ezeket a verseket hallgatják, megáll számukra 
egy kicsit az idő és áhítat veszi körül az estet, mint itt Mezőkövesden is. Tulaj-
donképpen nekem az a célom, hogy az emberek el tudjanak merülni ezekben 
a gondolatokban, versekben – mondta el a színművész. 

Csuja Imrével Takács Norbert, a – szervező – MASZK Egyesület elnöke is beszél-
getett, valamint a közönség soraiban ülők kérdéseit is készséggel megválaszolta a 
színművész tavaly december 16-án a Rendezvényközpontban. 

Pályaválasztási nap

A Jászai Mari-díjas színművész az „Imi! Mondj egy verset!”
című önálló estjével érkezett városunkba.

A képzési lehetőségekről, az iskolában megszerezhető szakmákról
tartottak tájékoztató nyílt napot a közelmúltban a Mezőkövesdi Széche-

nyi István Katolikus Technikum, Szakképző Iskola és Gimnáziumban. 

Az érdeklődőknek Kiss Gábor intéz-
ményvezető ismertette az intézmény 
által kínált képzéseket. Elmondta, 
hogy 6 technikumi, 9 szakképző isko-
lai képzést hirdettek meg a 2022/23-
as tanévre. A tájékoztatóból kiderült, 
hogy az öt évfolyamos technikumi 
képzést iránt érdeklődő diákok az 
informatika és távközlés, a gépészet, 
a kereskedelem, turizmus-vendég-
látás, mezőgazdaság és erdészet, 
valamint a specializált gép- és 
járműgyártás ágazat közül választhat-
nak. A hároméves szakképző iskola 
esetében autógyártó, divatszabó, 
gépi- és CNC-forgácsoló, hegesztő, 
ipari gépész, kereskedelmi értékesítő, 
kőműves, mezőgazdasági gépész, 
valamint villanyszerelő végzettséget 
szerezhetnek a tanulók. 

A technikumi, ötéves képzések érett-
ségit és technikus szintű szakképzettsé-
get adnak, míg a szakképző iskolában a 

három év után szakmajegyzék szerinti 
bizonyítványt kapnak a diákok. 

Emellett a technikumi képzésre 
jelentkezők honvédelmi oktatásban 
is részt vehetnek a 9-10. évfolyamon 
havi egy szakköri foglalkozás kere-
tében, míg a 11-12. évfolyamon már 
választható tantárgyként tanulhatják 
a honvédelmi alapismereteket. 

Kiss Gábor hozzátette, hogy a 
technikumba járó gyerekek havi rend-
szerességgel ösztöndíjat is kapnak. 

Az intézményvezető azt is elmond-
ta, hogy a középiskolába jelentkezők 
esetében a felvételi eljárás során az 
általános iskola 7. osztály év végi és 
a 8. osztály félévi eredményeit veszik 
figyelembe, valamint felvételi szóbeli 
elbeszélgetésen is részt kell venniük 
az oktatási intézményt választóknak. 
A képzések mellett az iskola hitéle-
tével is megismerkedhettek a nyílt 
napra ellátogatók. 

Cs. Sz.

D. Anetthmzs

Tállai András országgyűlési képviselő
a parlamentben (fotó: kormany.hu )

Csuja Imrével Takács Norbert beszélgetett
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Anyakönyvi 
hírek 

Városunkban 2021. december 1.
és 31. között 4 jegyespár kötött

házasságot és 16 halálesetet anya-
könyveztek. Ezek közül az alábbiak 
járultak hozzá a nevek közléséhez:

Házasságkötés:
Pető Zsolt – Kovács Mariann
Erős László – Dr. Kósa Hanna

JANUÁR 19. SZERDA 15.00
„Szép menyecskék varrták fejér pa-
tyolatból” című időszaki kiállítás 
megnyitója a Matyó Múzeumban, 

mely április 3-ig, keddtől
vasárnapig, 9–15 óra
között látogatható

JANUÁR 22. SZOMBAT 15.00
„Szerelem, szerelem…” című

zenés irodalmi műsor
a magyar multúra napja alkalmá-

ból a MAME, a MASZK és
a Zeneiskola előadásában
a Rendezvényközpontban

JANUÁR 27. CSÜTÖRTÖK 10.00-18.00
Véradás a Közösségi Ház

„D” épületében

FEBRUÁR 5. SZOMBAT 9.30
Dr. Papp Zoltán professzor
előadása és dedikálással

egybekötött könyvbemutatója
a Szent László Gimnáziumban

JANUÁR 19. SZERDA 18.00
Mezőkövesdi KC –

HE-DO B. Braun Gyöngyös
férfi Liga Kupa

kézilabda-mérkőzés* a Városi 
Sportcsarnokban 

JANUÁR 21. PÉNTEK 18.00 
Mezőkövesdi KC –

HE-DO B. Braun Gyöngyös
férfi Liga Kupa

kézilabda-mérkőzés* a Városi 
Sportcsarnokban 

JANUÁR 28. PÉNTEK 18.00
Mezőkövesdi KC – Debreceni EAC
férfi Liga Kupa kézilabda-mérkőzés*

a Városi Sportcsarnokban

JANUÁR 30. VASÁRNAP 15.15
Mezőkövesd Zsóry FC –

MTK Budapest
NB I.-es férfi labdarúgó-mérkőzés*

a Városi Stadionban

FEBRUÁR 5. SZOMBAT 18.00
Mezőkövesdi KC –
Pick Szeged U21

NB I./B-s férfi kézilabda-mérkőzés*
a Városi Sportcsarnokban

FEBRUÁR 6. VASÁRNAP 14.15
Mezőkövesd Zsóry FC –

Puskás Akadémia FC
NB I.-es férfi labdarúgó-mérkőzés*

a Városi Stadionban

Hívogató

Stopper

Fogászati
ügyelet

január 22.
Dr. Jacsó Viktor

Kossuth u. 1.

január 29.
Dr. Roszkos László

Gróf Zichy János u. 10/a

február 5.
 Dr. Heéger László

Bajcsy-Zsilinszky u. 2.

február 12.
Dr. Hegyi-Barczi Katalin

Kossuth u. 1.

Szombatonként 8–13 óráig. A változtatás jogát fenntartják!

január 16–22-ig
SZENT LÁSZLÓ Gyógyszertár

(Mátyás király u. 108.)

január 23–29-ig
ÜDVÖZÍTŐ Gyógyszertár

(Szent László tér 2.)

Gyógyszertárak
ügyeleti-készenléti rendje

január 30–február 5-ig
GLÓRIA Gyógyszertár

(Deák Ferenc u. 1/a)

február 6–12-ig
PATIKAPLUS Gyógyszertár

(a TESCO épületében)

LAKOSSÁGI TÁJÉKOZTATÓ
Az átoltottság további növelése és a járvány megfékezése ér-

dekében a Mezőkövesd Városi Önkormányzat Rendelőintézeté-
ben oltási akció lesz 2022 januárjában, lapzártánkat követően 

még az alábbi napokon és időpontokban.

Helye: Mezőkövesd Városi Önkormányzat
Rendelőintézete Tüdőgondozó

Január 20-án és 27-én csütörtökön: 14.00-18.00 óráig 
Január 21-én és 28-án pénteken: 14.00-18.00 óráig 

Január 22-én és 29-én szombaton: 10.00-18.00 óráig 
 

Ezeken a napokon és időpontokban a Városi Rendelőintézet 
melletti parkolóhelyek (Mezőkövesd Városi Önkormányzat Ren-
delőintézete Tüdőgondozó és a Kavicsos tó- és Szabadidőpark 

között található) ingyenesek lesznek.

TÁJÉKOZTATÁS
A miniszteri rendeletben 

előírt januári oltási akcióna-
pokat Mezőkövesd közigaz-

gatási területén működő 
háziorvosi praxisokban már 
korábban lebonyolították, 

lapzártánkat követően:

január 28-án (13-17 óra) és 
január 29-én (10-14 óra)
még a dr. Gál Gergely kör-
zetéhez tartozó betegek

kérhetik a védőoltás be-
adatását háziorvosuktól.

Helyszín: 3400 Mezőkö-
vesd, Mátyás király u. 75.

Ezekben az időpontokban 
előzetes bejelentkezés nélkül 
lehet menni az első, második, 

vagy harmadik oltásra!

*A jelzett rendezvények védettségi 
igazolvánnyal látogathatók!
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FALINAPTÁR 2022Továbbra is kapható 
városunk önkormány-
zatának idei falinap-
tára, mely 2100 Ft-ért 
vásárolható meg a 
Városi Könyvtárban 
és a Mezőkövesdi 
Média Nonprofit Kft. 
irodájában.

Városunk szülötte és díszpolgá-
ra, Dr. Papp Zoltán orvosprofesszor 
„A magzatvíz vizsgálatától az anyai 
vér szabad DNS kimutatásáig. 
Tudományos pályafutásom törté-
nete” címmel 2022. február 5-én 
(szombaton) 9.30-kor előadást 
tart a mezőkövesdi Szent László 
Gimnáziumban a Tehetséggondo-
zó Szakmai Napok keretében. 

Az előadás után 10.00–12.00 
között Papp Zoltán professzor a 

Papp Zoltán orvosprofesszor
előadást tart a gimnáziumban

gimnázium aulájában dedikálja legújabb könyvét, amely a Semmelweis Kiadó 
gondozásában „A szatmári Nagy-Károlytól Budapestig. Önéletrajzi zárójelentés” 
címmel jelent meg. A közel 200 fényképpel illusztrált könyvében tisztelettel 
adózva a felmenőinek, visszaemlékezik életének 80 évére, melynek nem kis része 
Mezőkövesden játszódott, és számos emléke ma is erősen köti szülővárosához. 

Részlet a kiadó ajánlásából:
„A Szerző betekintést enged abba a világba, amelyben otthonosan 

mozog, és amelynek köszönhetően részesei lehetünk izgalmas családi és 
orvosi történetei révén az élet olyan csodáinak, amelyek teljessé teszik 
és megszínesítik a mindennapjainkat. Papp Zoltán professzor törekvései, 
eredményei, tartalmas életútja csodálatra méltó.”

A könyv ára 6 000 Ft. A szerző a helyszínen eladott könyvek teljes bevé-
telét a Szent László Gimnázium Alma Mater Alapítványának ajánlotta fel. 

Szeretettel (maszkban) várjuk rendezvényünkre.
Juhász Jánosné gimnáziumi igazgató

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a korábbi évekhez
hasonlóan a BMH Nonprofit Kft. a kidobott fenyőfák

begyűjtését január hónapban végzi.

Családi házas övezetben a fenyőfák
begyűjtése a vegyes hulladék gyűjtési napjain

folyamatosan történik. 

Társasházi övezetekben azonban a kidobott örökzöldeket
a vegyes gyűjtéstől eltérő napon szállítjuk el.

Mezőkövesd társasházi övezeteiben
szombati napokon még 2022. január 22-én és 29-én

történik a fenyőfák elszállítása. 

A hatékonyabb és gyorsabb munkavégzés érdekében
kérjük a lakásszövetkezetek és társasházak képviselőit, hogy

a lakótársakkal egy helyre gyűjtsék össze a fenyőket!

A dísz és talp nélküli fenyőfákat oly módon kérjük
a hulladékgyűjtő edények mellé kihelyezni, hogy azok

a közlekedést ne akadályozzák!

Együttműködésüket köszönjük!

Tisztelt Ügyfeleink!

BMH Nonprofit Kft.

Fizetett hirdetés

A „CseppetSem!” rendszer célja, hogy a lakosságnak minél kisebb erőfeszítésébe 
teljen az, hogy környezetbarát módon helyezze el ezt a hulladékot.

A rendszer előnye, hogy a használt sütőolajat és sütőzsiradékot – több más rend-
szerrel ellentétben – nem önteni kell a gyűjtőedénybe, hanem PET-palackban vagy 
befőttesüvegben kell behelyezni. (Nem jelent problémát, ha az üveg összetörik, mert 
a tartalma a gyűjtőből akkor is kinyerhető.)

A gyűjtőedény az Ady Endre és Tóth Árpád utca kereszteződésében, a 
piacparkolónál áll a lakosság rendelkezésére.

HASZNÁLT LAKOSSÁGI
SÜTŐOLAJ ÉS  SÜTŐZSIRADÉK 

GYŰJTÉSE
Mezőkövesd Város Önkormányzata is csatlakozott 
a „CseppetSem!” programhoz, amelynek keretében 

kihelyezett gyűjtőedényben helyezheti el a lakosság
a használt sütőolajat és sütőzsiradékot.

Mezőkövesdi VG Nonprofit Zrt.

Hálás szívvel mondunk
köszönetet mindazoknak, akik

Herkely Györgyné
temetésén megjelentek, sírjára

koszorút, virágot helyeztek,
mély fájdalmunkban osztoztak.

A gyászoló család

Fizetett hirdetés
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Mezőkövesd Város Önkormányzata értékesítésre meghirdeti az 
alábbi, a város központjában elhelyezkedő ingatlanokat:

Mezőkövesd, Morvay János 
u. 1. szám alatti  irodahe-

lyiségek (emelet 4 irodahe-
lyiség és egyéb helyiségek 

összesen: 101 m2) Az udvaron 
parkolók bérelhetők. 

Az ingatlanok megvásárlására vonatkozó ajánlatokat Mező-
kövesd Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani az 
alábbi címre: 3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112. számon vagy 
emailben a polgarmester@mezokovesd.hu címre.

Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatban érdeklődni lehet a 
06/49-511-536-os telefonszámon. Dr. Fekete Zoltán polgármester

Mezőkövesd,
Alkotmány u. 2.
(3 főhelyiség,
konyha, raktárak,
mosdóhelyiségek
összesen 530 m2)

HIRDETMÉNY

Mezőkövesd, Eötvös u. 1. 
szám alatti üzlethelyiség: 
(2 helyiség és mosdó, WC, 
raktár összesen 50 m2, tel-
jesen felújított állapotban)

Mezőkövesd Város Önkormányzata értékesítésre hirdeti meg

Az ingatlanok megvásárlására vonatkozó ajánlatokat Mező-
kövesd Város Polgármestere részére levélben lehet benyújtani 
az alábbi címre: 3400 Mezőkövesd, Mátyás király út 112., vagy 
emailben a polgarmester@mezokovesd.hu címre.

Az ingatlanok megtekintésével kapcsolatosan érdeklődni lehet 
 a 06/49-511-536-os telefonszámon.

HIRDETMÉNY

valamint a Mezőkövesd, 
Szent László tér 11. szám 
alatti 17 m2 alapterületű 
üzlethelyiséget.

Dr. Fekete Zoltán polgármester

a Mezőkövesd,
Szent László tér 11. szám 
alatti 78 m2 alapterületű 

üzlethelyiséget,

KATASZTRÓFAVÉDELMI TÁJÉKOZTATÓ 
1. rész

Szerelhetünk-e rácsot a lakásunk előtt lévő közlekedő bejáratához?
Az Országos Tűzvédelmi Szabályzat kimondja, hogy a menekülésre számításba vett 

közlekedőkön, lépcsőházakban éghető anyagok és a menekülési útvonalat leszűkítő 
tárgyak nem helyezhetők el.

Menekülési útvonalon rácsok csak úgy helyezhetők el, ha a lezárás tűzvédelmi 
eszközök, a hő- és füstelvezetés megközelítését, működését, használatát nem gátol-
ják. A rácsos lezárások egy tűzeset esetén a beavatkozó tűzoltók, mentők munkáját 
akadályozzák. A lakások, lakóépületek bejáratát, a lakásokhoz vezető közlekedőn 
beépített ajtókat abban az esetben lehet bezárni, ha valamennyi érintett személy 
részére biztosítják a nyitás lehetőségét.

Az Országos Tűzvédelmi Szabályzat társasházakat, lakóközösségeket 
érintő változásai!

A 14 méternél magasabban lévő legfelső használati szinttel rendelkező lakóépület 
központi szellőző rendszerét a gyártó által meghatározott rendszerességgel, annak 
hiányában 3 év helyett 4 évente kell tisztítani.

Többszintes lakóépületben – az egy lakóegységet tartalmazó lakóépületek kivéte-
lével – lakóegységenként legfeljebb 1 db maximum 11,5 kg töltettömegű propán-bután 
gázpalack használható, vagy tárolható.

Az installációk, dekorációk, anyagok, bútorok és egyéb berendezési tárgyak nem 
csökkenthetik a füstelvezetéshez, légpótláshoz szükséges nyílásfelületet, nem korlátoz-
hatják a hő és füst elleni védelem eszközeinek mozgását, működését.

Lakórendeltetésű épületek, épületrészek lakáson kívüli közlekedőin, lépcsőházak 
pihenőin nem helyezhetők el éghető anyagok és a közlekedőt leszűkítő tárgyak.

Miért fontos a Tűzvédelmi házirend, és milyen előírások vonatkoznak rá?
A háromszintesnél magasabb és tíznél több lakásos épületek esetében írásba 

kell foglalni az épületek használatával kapcsolatos tűzmegelőzési szabályokat. A 
dokumentumnak tartalmaznia kell a tűzjelzés során megadandó lényeges adatokat, 
az alkalomszerű tűzveszélyes tevékenység szabályait, a lakók ingóságainak tárolására 
vonatkozó előírásokat. Meg kell jelölni a nyílt láng használatára és a dohányzásra 
vonatkozó korlátozásokat, és a tüzelő- és fűtőberendezések, továbbá az elektromos 
berendezések használatának előírásait. Fel kell hívni a figyelmet a tűzoltási felvonulási 
területre vonatkozó szabályokra, és a lakók, illetve az ott tartózkodók riasztásának 
és menekülésének lehetséges módozataira is. Végezetül a tűzvédelmet biztosító 
eszközök, készülékek, felszerelések, berendezések használatára vonatkozó előírások-
nak is szerepelniük kell a dokumentumban. Bár a jogszabály nem ír elő tűzvédelmi 
szakképzettséget, a tűzvédelmi házirend kidolgozását javasolt szakemberre bízni.

A tűzvédelmi használati szabályok összeállításánál helytelen gyakorlat az, amikor 
az Országos Tűzvédelmi Szabályzatból, vagy egyéb jogszabályok előírásaiból másolnak 
ki egyesek részeket. A tűzvédelmi használati szabályok az adott épületre vonatko-
zóan tartalmazzák az egyedi, az ingatlanban lakóktól és az ott tartózkodóktól elvárt 
magatartásformákat.

Mit kell tudni a tűzoltási felvonulási területről és a száraz felszálló vezeté-
kek átalakításáról?

Az épület tűzoltógépjárművekkel történő megközelíthetőségét a tűzoltási felvo-
nulási terület biztosítja, melynek szabadon tartása elsődleges fontosságú a mentés, 
a beavatkozás érdekében. Az új építésű lakóépületek esetében a parkolási tilalmat 
táblával kell jelölni, de a meglévő épületek esetében is indokolt a tiltó tábla utólagos 
elhelyezése. A felvonulási terület elhelyezkedéséről a katasztrófavédelmi kirendelt-
ségek adnak felvilágosítást. A meglévő száraz felszálló tűzivíz-vezeték a katasztrófa-
védelmi kirendeltség engedélyével átalakítható úgy, hogy a vízkivételi helyet csak a 
hatodik és fölötte minden második emeleten kell biztosítani. A vízkivételi helyeket zárt 
szekrényben elhelyezett csatlakozócsonkokkal kell biztosítani, a nyithatóság módját 
a tűzvédelmi hatósággal kell engedélyeztetni és az átalakított száraz felszálló tűzivíz 
rendszert a bejáratoknál – a csatlakozó szintek feltüntetésével – és az adott szinteken 
biztonsági jellel kell megjelölni. BM Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság
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Szeretnék megerősíteni a csapatot, éppen ezért várható változás a játékoske-
retben, tudtuk meg Drizner Péter vezetőedzőtől.

– Távozó biztosan nem lesz, viszont szeretnénk minőségi játékosokat igazolni, 
dolgozik rajta a vezetőség, bízom benne, hogy sikerrel járunk. Szélső és belső 
posztokon mindig jól jön az erősítés, illetve beálló poszton reméljük, hogy Rosta 
Bálint gyakrabban fog játszani nálunk, mint ősszel. Az álmom egy jobbkezes, 
mozgékony, távolról is veszélyes játékos megszerzése lenne, de nem sok ilyen 
van a piacon, éppen ezért nagyon nehéz lesz megoldani – tette hozzá Drizner 
Péter, aki a tavaszi célokról elmondta, hogy az első, Cegléd elleni mérkőzés na-
gyon fontos lesz számukra, ugyanis szeretnének a felsőházba jutásért küzdeni, 
viszont, ha az alsóházba kerülnek, a bennmaradás kiharcolása lesz a céljuk.

FELKÉSZÜLÉS Drizner Péter január 3-án vezényelte az első edzést a keretnek. 
Az első hét a kondíciójavításról szólt, ekkor naponta 2, vagy 3 foglalkozás, futó 
és konditermi edzések is szerepeltek a programban. A csapat január 11-én az 
Egerrel találkozott, majd január 19-én és 21-én a Gyöngyössel fog játszani a Liga 
Kupában, mindkétszer hazai pályán. A decemberben elhalasztott Cegléd elleni 
bajnoki mérkőzést január 26-án rendezik meg a Pest megyei városban, míg a 
Debrecen elleni Liga Kupa mérkőzés január 28-án lesz Mezőkövesden.

LIGA KUPA Csapatunk az SBS-Eger vendégeként lépett pályára december 16-án, 
ahol 32-26-os vereséget szenvedett együttesünk, a legeredményesebb mezőkö-
vesdi játékos Dobi volt 7 góllal. Bódi Krisztián

Erősítést terveznek A teljes keret január 2-án találkozott először, a kötelező COVID-teszt után 
orvosi vizsgálat várt a játékosokra. Az első közös edzést január 5-én tartot-
ta meg Supka Attila vezetőedző irányításával a szakmai stáb. Csapatunk a 
tervek szerint három edzőmérkőzést fog lejátszani a január 30-ai bajnoki 
rajtig, amikor is az MTK látogat majd városunkba.

IGAZOLÁSOK Három játékost szerződtetett együttesünk az év első hetében. 
Mezőkövesdre igazolt a négyszeres albán felnőtt válogatott Kamer Qaka, a 
26 esztendős védekező és támadó középpályásként is bevethető futballista 
a transfermarkt.com adatai alapján 36 meccsen szerepelt a norvég korosz-
tályos válogatottakban az U15 és U19-es korosztály között. A labdarúgó pá-
lyafutása során egyebek mellett a norvég Raufoss, Hönefoss, Sarpsborg és 
Kristiansund, valamint a román FCSB, az ACSM Poli Iasi és az Universitatea 
Craiova csapatát is erősítette, míg legutóbb az észak-macedón Shkendija 
együttesében futballozott, ahol bajnoki címet szerzett.

Városunkban folytatja pályafutását a 26 esztendős Babati Benjamin, a 
támadó eddig Zalaegerszegen futballozott, ahol a 2012-2013-as szezonban 
mutatkozott be a felnőttek között a másodosztályban. Eddigi pályafutása 
során a másodosztályban 51-szer volt eredményes, míg az élvonalban 60 
mérkőzésen 8 gólt lőtt. A támadóval két és fél éves szerződést kötött klubunk.

Szintén Mezőkövesdre igazolt George Ikenne-King Patrick. A 30 eszten-
dős nigériai-magyar kettős állampolgárságú játékos védőként és középpá-
lyásként is bevethető a jobb oldalon. Pályafutása során játszott a nigériai 
Flying Sports, valamint a Budapest Honvéd és az MTK Budapest csapatá-
ban is, a magyar élvonalban eddig összesen 150 találkozón szerepelt.

December közepén két mérkőzést játszott a Mezőkövesd Zsóry az OTP 
Bank Ligában, a Kisvárda Master Good 2-0-ra nyert városunkban, a MOL 
Fehérvár FC pedig 1-0-ra győzte le csapatunkat.

Megkezdte a felkészülést a Mezőkövesdi KC
felnőtt csapata a tavaszi szezonra.

Összesen 31 fő vett részt a Rendezvényközpontban tartott megméretésen 
december 27-e és 30-a között. A megnyitón Tállai András, térségünk ország- 
gyűlési képviselője, a Mezőkövesd Zsóry SE elnöke, illetve a megméretés 
védnöke mondott köszöntőt.

– Hegedűs Rafael példakép lehet sportolóként és magánemberként is. Több 
mint 30 évig játszott Mezőkövesden és mindig az első, második táblán képviselte 
a szakosztályt. Emléke kötelez bennünket arra, hogy folytassuk ezt a versenyt, 
amíg csak lehet, bízom benne, hogy hagyománnyá válik a jövőben. Évtizedek óta 
működik a városban a sakkszakosztály, köszönhetően olyan sportág iránt elhiva-
tott embereknek, mint Póta Lajos szakosztályvezető – mondta Tállai András.

A hétfordulós OPEN, FIDE értékszámszerző verseny nyitó programján Gurály 
László, a B.-A.-Z. Megyei Sakkszövetség elnöke elmondta, szeretnék megyei szin-
ten központosítani a sakkot az iskolákban a Chess in the School kezdeményezés 
keretében. Galkó Tibor, a szövetség főtitkára a Chess in the City versenysorozatra 

hívta fel a figyelmet, melyet újraindítottak. Korábban 10 megyei várossal 
kötöttek szerződést és 28 versenyt bonyolítottak le, a tervek szerint ebben a 
térségben is szerveznének megméretést. Az emlékverseny résztvevőit Póta 
Lajos, a Mezőkövesd Zsóry SE sakkszakosztályának vezetője is köszöntötte, 
a megnyitón jelen volt Hegedűs Rafael özvegye és fia is.

A megméretést Becskei Zoltán nyerte meg Paál Attila és Burghardt József 
előtt. A seniorok között szintén kövesdi siker született, Sallai János lett az 
első, a nők között Erős Vivien diadalmaskodott, az ifjúsági kategóriát Molnár 
Dániel Zsolt nyerte meg, míg Molnár Márton Ádám a legjobb mezőkövesdi 
ifjúsági sakkozónak járó elismerést vehette át.

Készül a nyitányra a Mezőkövesd Zsóry FC, január végén 
játsszák le az első tétmérkőzést a tavaszi szezonban.

SAKK: Kövesdi fölény
Három mezőkövesdi végzett a dobogón
a II. Hegedűs Rafael Emlékversenyen.

ÖKÖLVÍVÁS | Nagyszerű eredményeket értek el a Mezőkövesd Zsóry ökölvívói 
a serdülő és junior országos ökölvívó bajnokságon, ugyanis Dienes Krisztián 
ezüstérmet, míg Paczók Szilárd bronzérmet szerzett. Az Egerben rendezett rangos 
megméretésen 86 egyesületből 292 sportoló vett részt novemberben.

bokri

D. A. 

Kezdődik a tavaszi idény 

ÚSZÁS | Mintegy kilencven 
sportoló vett részt a Matyó Kupa 

úszóversenyen december 18-án a 
Városi Tanuszodában. A házigazda 
Mezőkövesd Zsóry SE úszóin kívül 

miskolci, szerencsi, gyöngyösi 
és hatvani egyesület sportolói 
indultak a régiós megméreté-
sen. A gyerekek gyors-, mell-, 

hát- és pillangóúszásban mérték 
össze tudásukat. A versenyről 

részletesebben lapunk következő 
számában adunk tájékoztatást.

B. K. 

Hagyományos úszóverseny
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